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 In gesprek met de toekomstmakers
    Puck van Holsteijn, direc-
trice World Horti Center 
en HortiHeroes in gesprek 
met Rhode en Dave, beiden 
tweedejaars student Hor-
ti Technics & Management 
aan MBO Westland in Wor-
ld Horti Center.

    Rhode en Dave, onwijs leuk 
om meer te horen over jul-
lie ervaringen als student 
in World Horti Center. Zo-
als jullie misschien weten, is 
er in de Food & Flower indus-
trie grote behoefte aan jong 
talent. Ik ben dus benieuwd 
waarom jullie voor deze op-
leiding gekozen hebben?
    D: “Ik werkte al twee jaar in 
een potplantenkwekerij toen 
ik mijn opleiding moest kie-
zen. Mijn werk vond ik zo 
leuk, dat ik hier graag meer 
over wilde leren!”
    R: “Bij mij zit het een beetje in 
het bloed. Mijn overgrootopa 
was fresiakweker en mijn va-
der is veilingmeester geweest 
en heeft nu een bedrijf in ver-
koop van bloemen en planten. 
Ik heb een bloemisterij-oplei-
ding gevolgd en werk al ze-
ven jaar bij een kweker. Daar 
krijg ik veel energie van en zo-
doende kwam ik bij deze op-
leiding terecht.”

    Over 2 jaar zijn jullie 
klaar met je studie. Wat 
zouden jullie hierna 

willen gaan doen?
    R: “Ik zou deze studie mis-
schien willen combineren 
met het bloemistenvak. Dat 
mis ik toch wel. Misschien 
een kwekerij in snijbloemen 
met een pluktuin? In ieder 
geval iets met bloemen, dat 
trekt me heel erg.’’
    D: “Het liefst zou ik aan het 
werk gaan bij de kweker waar 
ik nu werk, in een leidingge-
vende positie. Ik werk graag 
met mensen en ben sociaal, 
dus die kwaliteiten zet ik 
graag in de toekomst in.”

    Echte ondernemende 
types zijn jullie! Dan zien 
en horen jullie vast ook 
dat er veel gebeurt in de 
Food & Flower industrie 
momenteel. Wat verbaast 
jullie het meest?
    R: “Ik vind het verbazingwek-
kend hoe innovatief wij zijn 
als klein landje. We zijn als 

Nederland echt al ver. En te-
gelijkertijd kennen zoveel Ne-
derlanders de sector slecht of 
helemaal niet. Bijvoorbeeld 
mijn vrienden, die snappen 
het vaak niet als ik vertel dat 
ik in ‘de tuin’ werk. Maar als ik 
ze dan vertel over mijn werk 
en opleiding vinden ze dat 
heel uniek en leuk!’’
    D: “Het verbaast mij vooral 
dat zoveel mensen geen idee 
hebben waar producten in de 
supermarkt vandaan komen. 
En wat daaraan vooraf gaat. 
Daarom is bijvoorbeeld Kom 
in de Kas zo’n goed initiatief, 
dan leer je echt over hoe de 
sector eigenlijk werkt.”

    Tot slot, wat is jullie tip 
voor de Food & Flower 
industrie?
    R: “Jonge mensen zijn harde 
werkers, maar ze kennen de 
sector niet goed. Maak de sec-
tor aantrekkelijker voor jon-
ge mensen.’’
    D: “Daar sluit ik me bij aan. 
Ze moeten het echt ervaren, 
door ze bijvoorbeeld een dag 
mee te laten lopen.’’

    HET HELE INTERVIEW MET RHODE EN 

DAVE LEZEN? KIJK EENS OP DE WEBSITE 

VAN HORTIHEROES OF WORLD HORTI 

CENTER.

    Puck van Holsteijn, directeur 
World Horti Center en Hor-
ti Heroes   

 Column   

 V.l.n.r: Puck, Dave en Rode. 
(FOTO: PR)   

 Hoofdlijnenakkoord: ‘Terechte erkenning voedselzekerheid, blij met focus stabiel beleid’ 
    Coalitiepartijen PVV, VVD, 
NSC en BBB erkennen terecht 
het grote belang van voedselze-
kerheid, ook in het kader van 
onze internationale veiligheid. 
Dat stelt Glastuinbouw Neder-
land in een eerste reactie op 
het op 16 mei gepresenteerde 
Hoofdlijnenakkoord 2024-
2028 ‘Hoop, lef en trots’. 

    “We zijn daarnaast blij dat de 
coalitie aangeeft zich aan de be-
staande afspraken over de ener-
gietransitie te houden en al-
leen met nieuw beleid te zullen 
komen als de doelen niet wor-
den gehaald. Dat komt tege-
moet aan het door ons gevraag-
de stabiele overheidsbeleid en 
schept duidelijkheid voor onze 
ondernemers”, aldus voorzitter 
Adri Bom-Lemstra van Glas-
tuinbouw Nederland.
    De aankondiging dat de coali-
tie nadrukkelijk niet wil dat Ne-
derland met extra regels komt 
bovenop Europese regels, de 
zogeheten nationale koppen, 
kan eveneens op instemming 
van Glastuinbouw Nederland 
rekenen. Dat geldt ook voor het 

plan om bestaande nationale 
koppen zo maximaal mogelijk 
te schrappen.

    Arbeid
    Het Hoofdlijnenakkoord stelt 
dat mensen voortaan meer 
loon naar werken moeten 
krijgen door lastenverlichting 
op arbeid. “Dit is een harten-
wens van de glastuinbouw. 
Het maakt werken in de glas-
tuinbouw aantrekkelijk”, aldus 
voorzitter Adri Bom-Lemstra 
van Glastuinbouw Nederland. 
Bij arbeidsmigratie is het po-
sitief dat de coalitie verder wil 
werken aan de Wet toelating 
terbeschikkingstelling van ar-
beidskrachten. “Dat sluit aan 
bij de ambitie van Glastuin-
bouw Nederland om kwetsbare 
medewerkers te beschermen, 
wat past bij goed werkgever-
schap.” Ook juicht Glastuin-
bouw Nederland het aange-
kondigde innovatieprogramma 
voor robotisering toe.

    Energie
    Glastuinbouw Nederland is po-
sitief over het voornemen van 

de coalitie om door te gaan 
met de ingezette energietran-
sitie, waarbij er meer aandacht 
zal zijn voor eigen opwek van 
duurzame energie en energie-
leveringszekerheid. De coalitie 
wil daarnaast voorrang geven 
aan het oplossen van netcon-
gestie. Dat is van essentieel be-
lang voor de energietransitie in 
de glastuinbouw. Bom-Lemstra 
is verheugd dat de coalitie ex-
pliciet aangeeft ondernemers 
handelingsperspectief te wil-
len bieden. “Letterlijk staat in 
het hoofdlijnenakkoord: ‘Wij 
houden ons aan de bestaan-
de afspraken; alleen als we de 
doelen niet halen, maken we 
alternatief beleid. Er komen 
geen nieuwe nationale koppen 
op Europees beleid’. Daarmee 
kunnen we de overheid houden 
aan de afspraken uit het Con-
venant Energietransitie Glas-
tuinbouw 2022-2030. En dat 
biedt onze ondernemers rust, 
duidelijkheid en zekerheid.”

    Water & Omgeving
    Het stemt Glastuinbouw Ne-
derland tevreden dat de coali-

tie aandacht heeft voor de be-
schikbaarheid van zoetwater 
en dat ze de stikstof- en fos-
faatnormen in oppervlaktewa-
ter eindelijk in lijn wil bren-
gen met de ons omringende 
landen België en Duitsland. 
Daardoor ontstaat een eerlij-
ker concurrentiepositie. Ook is 
Glastuinbouw Nederland con-
tent met het voornemen om 
het stikstofbeleid te herzien, 
waarbij het invoeren van een 

correctiewaarde van minimaal 
1 mol/hectare/jaar een goede 
stap vooruit is. In combinatie 
met bedrijfsspecifi eke emissie-
doelen biedt dat perspectief.
    Het voornemen een visie op 
de ruimtelijke en economische 
structuur van Nederland te ont-
wikkelen is voor de glastuin-
bouw zeer belangrijk, te meer 
omdat het Hoofdlijnenakkoord 
erkent dat het verdienvermo-
gen van de tuinbouw van es-

sentieel en strategisch belang 
is voor Nederland en Europa. 
Bom-Lemstra: “Het is goed 
om te zien dat er meer waar-
dering is voor de agrarische 
sector en dat de overheid be-
seft dat ze niet op de stoel van 
de ondernemer moet gaan zit-
ten. Daardoor kan deze binnen 
de gestelde grenzen maximaal 
bijdragen aan de Nederlandse 
economie én maatschappij.”

    Verdere uitwerking
    De thema’s en voorstellen uit 
het hoofdlijnenakkoord die-
nen nog verder te worden uit-
gewerkt in concrete beleids-
programma’s. “We zien dat de 
coalitie voor de glastuinbouw 
relevante thema’s zoals plant-
gezondheid niet benoemt. Ik 
weet niet of we dat positief of 
negatief moeten duiden. Daar-
om is aandacht voor de nadere 
uitwerking en de fi nanciën van 
dit akkoord van groot belang. 
In zijn algemeenheid geldt dat 
we benieuwd zijn naar de uit-
voering van dit akkoord”, aldus 
Bom-Lemstra.   

■  “Het is goed om te zien dat er meer waardering is voor de agrarische 
sector”, aldus Adri Bom-Lemstra. (FOTO: FOTOSTUDIOGJ VLEKKE FOTOVAK BV)   

 Eerste stap vrachttrein Valencia-Rotterdam-Oslo
    De provincie Zuid-Holland 
maakt plannen voor een in-
ternationale vrachttrein voor 
vers voedsel. De trein moet 
in de loop van 2024 gaan rij-
den van Valencia via Rotter-
dam naar Oslo. De provin-
cie presenteerde het plan op 
donderdag 4 april op de trans-
portbeurs Connecting Europe 
Days in Brussel.
    Met deze pilottrein wil 
Zuid-Holland laten zien dat 
verstransport over het spoor 
een grote behoefte kan vervul-
len. De trein vervoert sinaas-
appels en tomaten uit Spanje, 
zalm uit Noorwegen en ver-
schillende versproducten uit 
Nederland. Dit project moet 
een begin zijn van grootscha-
lige verschuiving van versver-
voer over de weg naar andere 
transportmiddelen. Het begint 
met één trein per week. Als 
een aantal bottlenecks is opge-
heven zijn meerdere treinen 
per dag mogelijk.
    Vrachttreinen maken het mo-
gelijk om verse producten 
sneller, goedkoper en duurza-
mer van de boer naar je bord te 

brengen. De reistijd van Valen-
cia naar Oslo wordt meer een 
etmaal korter dan over de weg: 
van 100 uur per vrachtwagen 
tot 70 uur per trein. Nu reist 
nog 98% van het verse voed-
sel over de weg, ook al rijden 
er al sinds 1850 internationa-
le treinen. Dit kan en moet be-
ter voor een CO2-emissievrije 
toekomst.
    Wat houdt ons tegen? Niet 
veel. Er is een beperkt aantal 
maatregelen nodig om dat te 
veranderen: ruimte in inter-
nationale schema’s voor trein-
paden met voorrang, minder 
bureaucratie aan de grens en 
uniforme tarieven bij de ver-
schillende nationale spoorbe-
drijven in Europa. “Zoals ge-
lijkschakeling van regels het 
Europese vrachtvervoer op 
de weg in een stroomversnel-
ling heeft gebracht, zo moet 
dat ook op het spoor gebeu-
ren”, zegt gedeputeerde ver-
keer en vervoer Frederik Ze-
venbergen van de provincie 
Zuid-Holland.
    Als logistiek knooppunt nabij 
grote tuinbouwclusters is Rot-

terdam nu al Europa’s groot-
ste knooppunt voor verse pro-
ducten. Daar komen zeevaart, 
binnenvaart en transport over 
de weg samen. Transport van 
verse producten over het spoor 
kan fi ledruk en uitstoot ver-
minderen. Voor de pilottrein 
bundelt Zuid-Holland haar 
krachten met het Rijk, het Ha-
venbedrijf Rotterdam, Green-
ports Nederland en de provin-
cie Limburg.
    Verschillende marktpartijen 
zijn ook betrokken bij de uit-
werking van de plannen, waar-
onder COOP en bedrijven in 
de verssector. “Dit is het juiste 
moment om de trein in gang te 
zetten”, zegt Zevenbergen. Alle 
partijen die dit samen moge-
lijk kunnen maken zaten van-
daag met elkaar aan tafel. Zo-
als de Europese Commissie, 
het Trans-European Transport 
Network, verschillende lande-
lijke ministeries van transport, 
Europese spoorgoederencoör-
dinatoren en bedrijven in de 
verssector.
    Bron: provincie zuid-holland.
nl   


